
PROTOKÓŁ Nr 3/07  
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego 

Ochrony Środowiska z Komisją Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych  
Rady Miejskiej w Golczewie 

odbytego w dniu 23 stycznia 2007 r. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Grzegorz Dyksy Przewodniczący Komisji Finansów, 
Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska. 
W posiedzeniu udział wzięli wszyscy członkowie Komisji Rewizyjnej, Komisji Finan-
sów, Rozwoju Gospodarczego i Komisji Oświaty Zdrowia i Spraw Społecznych. 
W posiedzeniu uczestniczyli: Andrzej Danieluk – burmistrz, Ireneusz Wilk - sekre-
tarz gminy, Marek Maślak kierownik Zakładu Usług Publicznych w Golczewie i Ka-
zimiera Latawiec kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Golczewie. 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
 

Porządek obrad komisji: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
1) otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum, 
2) przedstawienie porządku obrad, 

 
2. Omówienie spraw sesyjnych: 

1) Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego, 
2) Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej, 
3) Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Dyscyplinarnej I Instancji, 
4) Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Dyscyplinarnej II Instancji, 
5) Projekt uchwały zmieniającej w sprawie ustalenia wartości jednego punktu w 

złotych, stanowiącego podstawę do obliczenia miesięcznych stawek wyna-
grodzenia pracowników samorządowych zatrudnionych w jednostkach or-
ganizacyjnych Gminy Golczewo, 

6) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia jednego punktu w złotych stanowią-
cego podstawę do obliczania miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadni-
czego pracowników samorządowych zatrudnionych w zakładzie Usług Pu-
blicznych z siedzibą w Golczewie, 

7) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia najniższego wy-
nagrodzenia zasadniczego. 

8) Projekt uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadnicze-
go. 

9) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

10) Projekt uchwały w sprawie Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Gol-
czewo wraz z przyjęciem Planu Gospodarki Odpadami dla Celowego Związku 
Gminy R-XXI z siedzibą w Nowogardzie na lata 2004-2015, 

11) Projekt uchwały w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właści-
cieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych, 

12)  Projekt uchwały w sprawie uchwalenia gminnej strategii rozwiązywania 
problemów społecznych na lata 2007-2013, 

13) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gmi-
ny Golczewo na 2007 r. 

14) Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych. 
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3. Wolne wnioski i zapytania. 
4. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad 1. Sprawy regulaminowe 

Przewodniczy obrad stwierdził, że w posiedzeniu udział biorą wszyscy człon-
kowie Komisji i komisje są władne do wydawania opinii i wniosków do rozpatrywa-
nych tematów posiedzenia. 

Powitał radnych i zaproszonych gości następnie przedstawił porządek obrad, 
według którego będzie prowadzone posiedzenie. 
 
Andrzej Danieluk burmistrz prosił o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowe-
go punktu dot. projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji nowo tworzonemu 
zakładowi budżetowemu na pierwsze wyposażenie w środki obrotowe przed punk-
tem dot. projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu na 
2007 r. ,ponieważ podjęcie tej uchwały jest niezbędne dla dalszego funkcjonowania 
Zakładu 
 
 
Ad. 2.1. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

 Radny Mieczysław Perużyński przewodniczący Rady poinformował, że do 

kompetencji Rady należy stwierdzenie wygaśnięcia mandatów radych i zgodnie z 

ustawą o służbie cywilnej, członek korpusy służby cywilnej nie może łączyć pracy 

w służbie cywilnej z mandatem radnego. Radny Kazimierz Leus jest zatrudniony w 

Urzędzie Morskim na stanowisku inspektora, zgodnie z ww. ustawą stanowisko to 

mieści się w pojęciu stanowisk określonych w art. 2 ust. 3 wymienionej ustawy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że radny Kazimierz Leus wiceprzewodniczący 

Rady Miejskiej zrzekł się mandatu radnego mając na uwadze obowiązujące przepi-

sy prawa. 

 Sekretarz gminy poinformował, że ustawa o służbie cywilnej weszła w życie 

26 października 2006 r. i na dzień wyborów Pan Leus nie powinien być radnym. 

Wygaśnięcie mandatu następuje z mocy ustawy. 

 Radny Grzegorz Dyksy zapytał, czy Pan Kazimierz Leus jako dotychczasowy 

radny winien dokonać zwrotu pobranych diet ? 

 Przewodniczący Rady odpowiedział, że radny za udział w sesjach i komisjach 

otrzymuje dietę w związku z tym, że Pan Leus uczestniczył w obradach i z tego ty-

tułu otrzymał wynagrodzenie, którego nie powinien zwracać. 
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 Radna Beata Pastryk zapytała, czy Pan Marek Orszulak, który był w podob-

nej sytuacji winien dokonać zwrotu diety. 

 Bronisław Zimecki radca prawny poinformował, że z chwilą wygaśnięcia 

mandatu radnego dana osoba przestaje być radnym, dlatego też nie powinno być 

mowy o dokonaniu zwrotu pobranych wcześniej diet. 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

Ad. 2.2. Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej 

 Lech Ferdynus przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że plan 

Komisji winien być skorelowany z działalnością Urzędu, pracą burmistrza i z wy-

datkowaniem środków finansowych z budżetu w związku z tym prosił, aby Komisje 

po dzisiejszym posiedzeniu opracowały projekt planu. 

 Przewodniczący obrad poinformował, że zgodnie ze Statutem Gminy każda 

Komisji Rady winna działać w oparciu o plan pracy. W związku z tym prosił, aby 

pozostałe Komisje także opracowany swoje plany pracy. 

 Bronisław Zimecki radca prawny poinformował, że Komisje nie są samo-

dzielnymi organami Rady i w całym zakresie podlegają Radzie, Komisja sama nie 

może zarządzić jakiejkolwiek kontroli. Plan pracy można w każdej chwili zmienić za 

zgodą Rady. 

Komisje przyjęły propozycję przewodniczącego obrad. 

 

Ad. 2.3. Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Dyscyplinarnej I Instancji, 

przedstawił Andrzej Danieluk burmistrz i poinformował, że Komisja Dyscyplinarna 

I Instancji zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym składa się z pracowników 

samorządowych, za wyjątkiem pracowników zatrudnionych na podstawie wyboru 

lub umowy o pracę i zaproponował następujący skład Komisji I Instancji: Pan Pa-

weł Jamroziak, Pani Krystyna Szymanek, Pani Kazimiera Pakuła-Szczęsna oraz 

Pani Janina Gryta jako rzecznik. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały ww. skład Komisji. 

 
Ad. 2.4. Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Dyscyplinarnej II Instancji, 

przedstawił również burmistrz i poinformował, że do zadań tej komisji należy odwo-

ływanie się od orzeczeń komisji dyscyplinarnej I instancji. 
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Komisja Dyscyplinarna II Instancji zgod- nie z ustawą o samorządzie gminnym 

składa się z członków wybranych spośród radnych. 

Komisje jednomyślnie zaproponowały następujący skład Komisji Dyscypli-

narnej II Instancji: Radny Mieczysław Perużyński, Radny Lech Ferdynus, Radny 

Grzegorz Dyksy. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały ww. skład Komisji 

 

Ad. 2.5. Projekt uchwały zmieniającej w sprawie ustalenia wartości jednego punktu 

w złotych, stanowiącego podstawę do obliczania miesięcznych stawek wynagrodze-

nia zasadniczego pracowników samorządowych zatrudnionych w jednostkach or-

ganizacyjnych Gminy Golczewo  

 

Ad. 2.6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wartości jednego punktu w złotych 

stanowiącego podstawę do obliczania miesięcznych stawek wynagrodzenia zasad-

niczego pracowników samorządowych zatrudnionych w Zakładzie Usług Publicz-

nych z siedzibą w Golczewie. 

 

Ad. 2.7. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia najniższego 

wynagrodzenia zasadniczego. 

 

Ad. 2.8. Projekt uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadni-

czego. 

 

Projekty ww. uchwał przedstawił Ireneusz Wilk sekretarz gminy i poinformował, że 

w 2006 r. obowiązywało rozporządzenie w sprawie wynagradzania pracowników 

samorządowych, które zawierało kategorię zaszeregowania oraz liczbę punktów i 

dotyczyło 3 Zakładów tj. Zakładu Usług Publicznych, Ośrodka Pomocy Społecznej, 

Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół oraz Zakładu Usług Publicznych 

działającego jako gospodarstwa pomocniczego.  

W myśl tego rozporządzenia w oparciu o tabelę i najniższe wynagrodzenie za-

sadnicze, w ubiegłym raku obowiązywała jedna kwota dla trzech pracodawców, 

która wynosiła 650 zł. Obecnie w oparciu o tą kwotę i liczbę punktów oraz o war-

tość liczby punktów, które ustala Rada – wartość ich w ubiegłym roku wynosiła 
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4,50 zł. Na podstawie wymienionych elementów kierownicy wymienionych 

jednostek organizacyjnych w formie zarządzenia tworzyli tabele płacowe. 

Projekty uchwał zmieniających mówią o wykreśleniu z podjętych wcześniej 

uchwał Zakładu Usług Publicznych funkcjonującego jako gospodarstwo pomocni-

cze, ponieważ od 2007 r. tego Zakładu już nie ma, funkcjonuje natomiast jako za-

kład budżetowy. Zgodnie z obecnym stanem prawnym w 2007 r. poprzednia 

uchwała jest obowiązująca jedynie dla ZEAS-u i OPS-u. 

Po wcześniejszych uzgodnieniach z kierownikiem Zakładu Usług Publicznych usta-

lono kwotę najniższego wynagrodzenia w wysokości 600 zł, wartość punktu pozo-

staje w tej samej wysokości tj. 4,50 zł. 

Stanowiska pracowników Zakładu winny być dostosowane do określonej kategorii 

zaszeregowania. 

 Radny Mieczysław Perużyński zapytał, czy wyliczono ile pracowników Zakła-

du będzie się mieściło w poszczególnych kategoriach. 

 Sekretarz odpowiedział, że uchwała w sprawie ustalenia wartości jednego 

punktu podjęta została w dniu 29 czerwca 2005 r. mimo tego do końca ubiegłego 

roku pracownicy Zakładu mieli naliczane godzinowe stawki wynagrodzenia. 

Obecne kierownictwo Zakładu przygotuje właściwe zarządzenie i przyporządkuje 

pracowników do określonych tabel, opracowany zostanie również opracowany re-

gulamin premiowania. W 2007r. nastąpi zmiana struktury wynagrodzenia pracow-

ników, nie będzie to natomiast podwyżka. Wykonano symulację mającą na celu 

przyporządkowanie pracowników do poszczególnych kategorii, które spełniają wy-

mogi określone w rozporządzeniu. 

 Burmistrz dodał, że dzięki przeprowadzonej symulacji mieścimy się w wydat-

kach budżetowych zaplanowanych na rok bieżący. 

Przedstawił obecnego kierownika Zakładu Usług Publicznych Pana Marka Maśla-

ka. 

 Kierownik Zakładu poinformował, że ustawa wprowadza obowiązek wypłaty 

wynagrodzeń kwotowych, nie liczona wg stawek godzinowych. 

W opracowanej symulacji określił wartość jednego punktu w wysokości 4,50 zł , 

natomiast wysokość najniższego wynagrodzenia w wysokości 600 zł. W chwili 

obecnej nie są planowane podwyżki płac, wymienione kwoty pozwalają się zmieścić 

w planowanym budżecie. 
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Fundusz premiowy może być tworzony w miarę posiadanych wolnych środków 

finansowych. 

 Radny Grzegorz Dyksy zapytał, czy wypłacono zaległe trzynastki dla pracow-

ników ZUP-u. 

 Burmistrz odpowiedział, że tak. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały ww. projekty uchwał. 

 

Ad. 2.9. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków, przedstawił burmistrz Andrzej Danieluk i poin-

formował, że Rada uchwałą z końca grudnia 2006 r. przedłużyła okres obowiązy-

wania dotychczasowych taryf do końca marca 2007 r. W związku z tym, że od 1 

stycznia br. Zakład Usług Publicznych funkcjonuje jako zakład budżetowy ustalo-

no nowe taryfy na podstawie dokonanej kalkulacji przez niezależną instytucję i za-

proponował ceny netto dla odbiorców indywidualnych – gospodarstw domowych i 

odbiorców przemysłowych w wysokości 1,45 zł, natomiast za odprowadzanie ście-

ków dla gospodarstw domowych i dla odbiorców przemysłowych w wysokości 2,81 

zł. Przy proponowanych stawkach cena wody wzrośnie o 18 %, ścieków o 14 %. Dla 

porównania na terenie gminy Nowogard i Kamień Pom. powyższe stawki wynoszą 

po 2,00 zł/m3, gminy Gryfice 1,90 zł/m3  

 Radny Grzegorz Dyksy zapytał, czy jest to właściwa kalkulacja i czy wystar-

czy na pokrycie kosztów bez możliwości remontu pomp. 

 Burmistrz poinformował, że niestety nie wystarczy. 

 Kierownik Zakładu Usług Publicznych poinformował, że w przygotowanej 

kalkulacji nie była ujęta amortyzacja oczyszczalni, są to jednak koszty zaniżone w 

porównaniu do sąsiednich gmin. 

Zgodnie z ustawą okres obowiązywania taryf można przedłużyć o następne 3 mie-

siące uważa, że proponowane ceny są podwyższone minimalnie bez zysku dla 

przedsiębiorstwa. W przyszłym roku ceny winny zbliżyć się do cen gmin ościen-

nych, ponieważ stan sieci kanalizacyjnej jest w złym stanie technicznym i wymaga 

remontu. Kanalizacja jest ogólnościekowa. W sieci wodociągowej występują bardzo 

duże ubytki wody. Należy zakupić liczniki oraz eliminować dzikie przyłącza wody. 

Konieczne jest również montowanie odpowiednich zabezpieczeń hydrantów. 
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Sekretarz gminy dodał, że ZUP ja- ko gospodarstwo pomocnicze nie był zo-

bowiązany do naliczania kosztów amortyzacji. Poinformował, że poprzednia kalku-

lacja została przygotowana w miesiącu lipcu dla Zakładu funkcjonującego jako go-

spodarstwo pomocnicze. 

 Burmistrz poinformował, że jest zwolennikiem podwyższenia obowiązujących 

taryf, lecz należy opierać się na otrzymanej kalkulacji, zwrócił uwagę, że sprzęt 

wymaga gruntownej modernizacji i w związku z tym należy przeznaczyć wiele środ-

ków finansowych na jego remont. Poinformował, że do przedstawionych stawek w 

kalkulacji ceny należy jednak minimalnie podwyższyć. 

 Paweł Jamroziak inspektor Urzędu dodał, że obecna podwyżka wody generu-

je rocznie w stosunku do jej produkcji kwotę w wysokości 116 tys. zł tj.  

18 %. 

 Sekretarz gminy stwierdził, że podwyższając ceny wody i ceny odprowadzania 

ścieków ponad ceny wykazane w kalkulacji, należy mieć na uwadze, że któryś z 

odbiorców może wystąpić do Urzędu Ochrony Konsumenta i Konkurencji o stoso-

waniu praktyk monopolistycznych. 

 Radna Wiesława Trepkowska zwróciła uwagę, że obecna cena wody jest zbyt 

niska i należy inwestować w remont sieci wodociągowej. 

 Kierownik ZUP-u poinformował, że proponowane stawki byłyby zapewne du-

żo wyższe, gdyby zostały sporządzone dla zakładu budżetowego. 

 Radny Mieczysław Perużyński uważa, że nie należy podwyższać cen ponad 

ceny wynikające z kalkulacji, aby Gmina nie poniosła kary za stosowanie praktyk 

monopolistycznych. 

 Radny Grzegorz Dyksy zapytał, czy proponowana podwyżka ww. stawek jest 

wystarczająca ? 

 Radny Tomasz Wawrzyński zapytał, ile można podwyższyć, aby stawki nie 

były rażące ? 

 Kierownik ZUP-u poinformował, że dzięki wyższym stawkom Zakład będzie 

lepiej funkcjonował. Zaplanowana w budżecie kwota na inwestycje w wysokości105 

tys. zł nie jest wystarczająca. 

 Radny Grzegorz Dyksy stwierdził, że dotychczas była możliwość dotowania 

ZUP-u, lecz w chwili obecnej Zakład będzie musiał sobie sam radzić. 

Poprzednie podwyżki nie dawały żadnych zysków. 
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 Radny Wiesław Kloch uważa, że ceny wody i ceny odprowadzania ście-

ków należy oprzeć mimo wszystko na przygotowanej kalkulacji licząc się z wymianą 

sprzętu. 

 Radny Tomasz Wawrzyński uważa, że należy zwrócić uwagę na niezapłacone 

rachunki za wodę, gdy ceny wzrosną ściągalność będzie zapewne mniejsza. 

 Burmistrz powiedział, że podwyżka jest pewnym ryzykiem, ponieważ może 

być potrzeba dopłaty za rachunki z opieki społecznej. Proponuje, aby jednak pod-

wyższyć ceny. 

 Sekretarz gminy dodał, że podstawowym dochodem ZUP-u są wpłaty za wodę 

i kanalizację. 

 Radny Mieczysław Perużyński uważa, że kalkulacja winna być bardziej real-

na. 

 Burmistrz zaproponował, aby podnieść cenę wody nie odbiegając rażąco od 

cen wynikających z kalkulacji, zaś cenę ścieków podnieść minimalnie.  

Zaproponował cenę wody w wysokości 1,90 zł/m3 netto, natomiast cenę za odpro-

wadzanie ścieków w wysokości 2,90 zł/m3 netto. 

Przewodniczący obrad poddał proponowane cenę pod głosowanie. 

Radni 6 głosami za, przy 6 głosach przeciwnych ustosunkowali się do proponowa-

nej jednostkowej ceny za dostawę wody, zaś cenę ścieków zaopiniowali pozytywnie. 

Radny Mieczysław Perużyński zwrócił uwagę, że każdy ma prawo do korzy-

stania z wody bezpowrotnie zużytej, ilość jej można wykazać posiadając odrębny 

licznik. 

Radny Grzegorz Dyksy zapytał, czy będą honorowane liczniki na ścieki ? 

Marek Maślak odpowiedział, że praktycznie nie są stosowane. 

 

Ad.2.10. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska 

dla Gminy Golczewo wraz z przyjęciem Planu Gospodarki Odpadami dla Celowego 

Związku Gmin R-XXI z siedzibą w Nowogardzie na lata 2004-2015, przedstawił 

Paweł Jamroziak inspektor Urzędu Miejskiego informując, że ustawa prawo o 

ochronie środowiska nakłada na organy gmin obowiązek uchwalenia programu 

ochrony środowiska, natomiast z ustawy o gospodarce odpadami wynika koniecz-

ność przyjęcia planu gospodarki odpadami. 

Plan Gospodarki Odpadami jest integralną częścią Programu Ochrony Środowiska. 

Projekt Programu został opracowany na zlecenie Urzędu Miejskiego przez Narodo-
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wą Fundację Ochrony Środowiska na podstawie danych z planu rozwoju lo-

kalnego. Jego forma jest bardzo rozbudowana, ponieważ jako pierwszy powstał 

Plan wojewódzki, następnie powiatowy i na końcu gminny, który winien być z nimi 

spójny. Ustawa o ochronie środowiska określa rodzaje, cele i priorytety ekologiczne 

oraz harmonogram działań proekologicznych. Organ wykonawczy gminy po spo-

rządzeni Planu ochrony środowiska występuje do organu wyższego rzędu o jego 

zaopiniowanie i jest przedstawiany Radzie w formie uchwały. Ze sposobu wykona-

nia Planu organ gminy sporządza się co 2 lata raport, który jest przedstawiany Ra-

dzie. 

Program Ochrony Środowiska winien zawierać racjonalne użytkowanie zasobów 

naturalnych, poprawę jakości środowiska, harmonogram, realizację i nakłady na 

jego realizację. 

Winien składać się z zadań własnych i zadań koordynowanych ze Związkiem Gmin 

R-XXI i z Regionalnym Zarządem Gospodarki Wodnej. 

Omówił cele i zakres działania Programu oraz politykę i zadania wynikające z za-

kresu ochrony środowiska oraz zakres poprawy jakości środowiska atmosferyczne-

go, racjonalne użytkowanie zasobów przyrodniczych. 

 Radny Mieczysław Perużyński zapytał, dlaczego Gmina Golczewo nie została 

zgłoszona do programu „Natura 2000”, zapytał również dlaczego w Programie opi-

sano jedynie wpływ jednego masztu telefonii komórkowej skoro są jeszcze inne, w 

Programie brak jest również informacji o odpowiedzialności firm odpowiedzialnych 

za degradację środowiska. 

 Inspektor Paweł Jamroziak odpowiedział, że maszty stawiane na podstawie 

zmian w planie zagospodarowania przestrzennego. 

Radni Grzegorz Dyksy i Mieczysław Perużyński zwrócili uwagę na wiele błęd-

nych i rażąco nieścisłych informacji zawartych w Programie. 

Radny Grzegorz Dyksy zaproponował, aby omawiany Program przyjąć na 

najbliższej sesji, zaś błędne informacje należy skorygować przy współpracy z Komi-

sją Rozwoju Gospodarczego. 

 Burmistrz poinformował, że Program został opracowany w poprzedniej ka-

dencji i przyznał, że jest w nim wiele błędów lecz na dzień dzisiejszy istnieje potrze-

ba ich przyjęcia lub też nie przyjęcia. 
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 Radny Mieczysław Perużyński jest przeciwny przyjmowaniu uchwał „na 

niby” i uważa, że nie należy poprawiać autora Programu, który otrzymał z tego ty-

tułu wynagrodzenie. 

 Bronisław Zimecki radca prawny poinformował, że Program może być przyję-

ty w przedstawionej formie, zaś skonkretyzowane uwagi do niego można zaznaczyć 

w uchwale. 

 Burmistrz stwierdził, że przepisy nakładają na gminy obowiązek przyjęcia 

Programu. 

 Inspektor Paweł Jamroziak poinformował, że Gmina występując o pozyskanie 

środków finansowych np. na kanalizację winna posiadać zatwierdzony Program, 

prosił Radnych o wskazanie błędów, które mógłby skorygować do najbliższej sesji 

dokonując wymaganej autoryzacji projektu. 

Ireneusz Wilk sekretarz poinformował, że zmianę Programu można dokonać 

uchwałą zmieniającą po skorygowaniu błędnych informacji. 

Bronisław Zimecki radca prawny stwierdził, że nie należy przyjmować błęd-

nej uchwały lecz należy przygotować na sesję projekt uchwały z wykazanymi punk-

tami do poprawy i z zaznaczonym terminem przedstawienia ostatecznego brzmienia 

Programu. 

Radny Grzegorz Dyksy zapytał jakie mogą być konsekwencje nie podjęcia 

ww. Programu. 

Inspektor Paweł Jamroziak odpowiedział, że ustawa o odpadach przewiduje 

nałożenie na Gminę sankcji karnych. 

Radny Grzegorz Dyksy przewodniczący Komisji zaproponował, aby przedsta-

wioną wersję Programu radni przyjęli na najbliższej sesji, następnie po dokonaniu 

korekty błędnych informacji Program zostanie zmieniony uchwałą zmieniającą. 

Radni nie wnieśli innych propozycji. 

 

Ad. 2.11. Projekt uchwały w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez wła-

ścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 

opróżniania zbiorników bezodpływowych, przedstawił kierownik Zakładu Usług 

Publicznych w Golczewie i poinformował, że wniosek o zatwierdzenie stawek został 

złożony na podstawie kalkulacji wywozu śmieci. Koszt jednostkowy wynosi 55 zł 

poinformował, że jego wysokość jest powodem zbyt dużego kosztu utrzymania sa-
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mochodu – śmieciarki, której objętość jest niestety za mała i w związku z tym 

należy wykonywać 2 lub 3 kursy dziennie na wysypisko śmieci w Słajsinie. 

Poinformował również, że jeśli będą wysokie koszty wywozu śmieci Zakład może 

wypaść z rynku dodał jednocześnie, że ZUP nie może świadczyć usług poniżej kosz-

tów. 

Koszy ich wywozu ulegną zmniejszeniu, gdy zostanie zakupiony większy samochód 

oraz zostaną zlikwidowane boksy. 

Na kalkulację składają się płace pracowników, ZUS, ekwiwalent, utrzymanie śmie-

ciarki oraz opłata za przyjęcie odpadów na składowisko w wysokości 28 zł/m3 + 

koszty dowozu.  

Proponowana w kalkulacji stawka jest stawką maksymalną na obszarze miasta, 

lecz znacznie wyższa niż stawki w ościennych gminach. 

 Ireneusz Wilk sekretarz gminy poinformował, że projekt przedstawianej 

uchwały nie odnosi się tylko do Zakładu Usług Publicznych, stawka winna być 

określona przez Radę, aby jakikolwiek podmiot świadczący usługi na terenie gminy 

w zakresie odbierania odpadów dostosował się do jej wysokości. 

Gdy powstanie konkurencja będzie możliwość skorzystania z niższych cen, nie 

przekraczających wysokości górnych stawek. 

Nie ma możliwości ogłaszania przetargów, zgodnie z ustawą burmistrz ma obowią-

zek wydania zezwolenia dla każdej firmy ubiegającej się o zezwolenie na odbiór od-

padów. 

 Burmistrz poinformował, że na terenie naszej Gminy działają 3 podmioty, 

które wywożą śmieci. Koszt przygotowania punktu przeładunkowego śmieci wyno-

siłby ok. 70 tys. zł łącznie z zakupem samochodu i pojemników na śmieci, lecz w 

obecnej chwili nie stać Gminy na taki wydatek. Poinformował, że ewentualne zyski 

wypracowane przez ZUP będą właściwie zagospodarowane. 

 Inspektor Paweł Jamroziak dodał, że w kosztach odbioru odpadów komunal-

nych muszą byś wliczone koszty na rekultywację składowiska odpadów. 

Za selektywną zbiórkę odpadów mieszkańcy naszej Gminy nie płacą, Gmina pro-

mocyjnie stawia pojemniki. 

 Radny Grzegorz Dyksy zaproponował, aby podwyższyć dotychczasowe ceny 

wywozu nieczystości z 36 zł/m3 na 56 zł/m3 na terenie miasta Golczewo, natomiast 

na terenie Gminy z 40 zł/m3 na 58 zł/m3 



 12
 Radny Mieczysław Perużyński przewodniczący Rady uważa, że jest to 

zbyt drastyczna podwyżka i winna być jednak niższa i zaproponował, aby stawki 

podwyższyć maksymalnie do 30 % tj. 47 zł/m3 

 Burmistrz zaproponował, kwotę 50 zł/m3. 

 Przewodniczący obrad poddał proponowane stawki pod głosowanie. 

 

W wyniku jawnego głosowania radni 10 głosami za, opowiedzieli się za stawką w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych za odbiór odpadów w wysokości 47 

zł/m3 na terenie miasta Golczewo, natomiast na pozostałym terenie 49 zł/m3 . 

 

Przewodniczący obrad poinformował, że stawki za opróżnianie zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych dotychczas wynosiły 15 zł/m3 

na terenie miasta Golczewo, zaś na pozostałym terenie 20 zł/m3 ,obecnie proponu-

je się ich podwyższenie do 17 zł/m3 na terenie miasta Golczewo, zaś na pozostałym 

terenie 24 zł/m3 . 

Kierownik ZUP-u poinformował, że dochody z ww. tytułu są niewielkie. Za-

kupiono beczkę na własnym podwoziu o pojemności 3,5 tys. litrów, montowana 

jest pompa. 

Radni nie wnieśli uwag do proponowanych stawek. 

 

Ad. 2.12. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia gminnej strategii rozwiązywania 

problemów społecznych na lata 2007-2013 przedstawiła kierownik Ośrodka Pomo-

cy Społecznej i poinformowała, że strategia została opracowana na podstawie da-

nych, które pozyskano od Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, Poradni psy-

chologiczno-pedagogicznej, Urzędu Pracy, Policji, Prokuratury, Komisji Rozwiązy-

wania Problemów Alkoholowych oraz na podstawie ankiet od dyrektorów szkół, or-

ganizacji pozarządowych i lekarzy. 

Pozyskane dane od ww. instytucji zostały przesłane do Ośrodka Kształcenia Pu-

blicznego w Częstochowie, który opracował daną strategię dla Gminy Golczewo. 

Strategii wytycza kierunki działania dla sprawnego systemu zapobiegania proble-

mom rodziny ze szczególnym uwzględnieniem potrzeb dzieci i młodzieży, systemu 

wsparcia na rzecz osób bezrobotnych, starszych oraz do budowy sprawnego i kom-

pleksowego systemu profilaktyki rozwiązywania problemów uzależnień na terenie 

Gminy. 
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Zmienność otoczenia i nieprzewidziane okoliczności mogą spowodować, że nie-

przewidziane okoliczności mogą spowodować, że przyjęte w strategii założenia po-

zostaną poza zasięgiem OPS-u, instytucji z nim współpracujących czy na skutek 

instytucji z nim współpracujących, czy na skutek niewykorzystania ustalonych 

planów, czy też przyjęcia błędnych nierealnych zadań, z tego względu należy na 

bieżąco obserwować aktualną sytuację społeczeństwa Gminy , jak również zmian w 

nim zachodzących. 

W celu wdrożenia strategii musi być powołany Zespół wdrażający powołany zarzą-

dzeniem burmistrza. 

 Radny Mieczysław Perużyński zapytał, co oznacza zapis „niezadowolenie 

mieszkańców wzbudza również nieodpowiednie do potrzeb zaangażowanie władz 

samorządowych w rozwiązywaniu problemów”. 

 Kierownik OPS-u odpowiedziała, że „wyszło to na podstawie ankiet, tak się 

wypowiadali mieszkańcy w lipcu 2006 r. W ubiegłym roku strategia nie została 

przyjęta, do radnych również wysłano ankiety lecz żaden z radnych ich nie odesłał. 

Wersja robocza Strategii leżała w Urzędzie i w szkole, nikt się tym nie zaintereso-

wał. Jest obowiązek, musi być przyjęta, przy każdej kontroli jest brana pod uwagę”. 

Poinformowała, że dane w strategii zostaną uaktualniane przez Zespół wdrażający. 

 

Ad. 2.13. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Golczewo na 2007 r. przedstawiła Emilia Strycharczyk skarbnik gminy i 

poinformowała, że w związku ze zmianą ustawy o finansach publicznych, która 

określa, że do przychodów własnych zakładów budżetowych prowadzących działal-

ność w zakresie administrowania i zarządzania składnikami majątkowymi gminy 

zalicza się dochody z najmu i dzierżawy. 

W projekcie budżetu na 2007 r. zaplanowano dochody z tytułu dzierżawy, czyn-

szów i najmu, które były dochodami Gminy. 

Zgodnie z ustawą dochody należy zwrócić dla zakładu budżetowego. 

W związku z tym zmniejszą się dochody i wydatki w dziale 700 Gospodarka miesz-

kaniowa o kwotę 135 tys. zł. 

Likwidując z końcem roku Zakład Usług Publicznych funkcjonujący jako zakład 

pomocniczy, przejęliśmy ich zobowiązania i należności. Zobowiązania pokryto z za-

ciągniętego kredytu, należności natomiast muszą być przyjęte do budżetu.  

W związku z tym należy zwiększyć dochody o kwotę 135 tyś zł. 
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Likwidując z końcem roku Zakład Usług Publicznych funkcjonujący jako zakład 

pomocniczy, przejęliśmy ich zobowiązana i należności. Zobowiązania pokryto z za-

ciągniętego kredytu, należności muszą być przyjęte do budżetu. W związku tym 

należy zwiększyć dochody o kwotę 135 tys. zł. 

Wydatki budżetu zwiększono o kwotę 85 tyś zł na spłatę zobowiązań niewymaga-

nych, w rozdziale 70017 Zakłady gospodarki komunalnej kwota w wysokości 50 

tyś zł zostanie przeznaczona na dotację dla nowo tworzonego zakładu budżetowego 

na pierwsze wyposażenie w środki obrotowe.  

Skarbnik poinformowała, że w budżecie wygospodarowano kwotę w wysokości 50 

tys. zł na udzielenie dotacji dla Zakładu Usług Publicznych. 

 Radny Mieczysław Perużyński zapytał, co będzie stanowiło wspomniane 

środki obrotowe. 

 Marek Maślak kierownik ZUP-u poinformował, że ww. środki są niezbędne do 

utrzymania zdolności i płynności finansowej Zakładu. 

 Burmistrz stwierdził, że w chwili obecnej Zakład nie ma środków finanso-

wych, za które mógłby funkcjonować. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Ad. 2.13a. przyznanie dotacji 

 Emilia Strycharczyk skarbnik gminy poinformowała, że zgodnie z ustawą o 

finansach publicznych nowo tworzonemu zakładowi budżetowemu może być przy-

znana jednorazowa dotacja na pierwsze wyposażenie w środki obrotowe na bieżącą 

działalność, zanim do Zakładu zaczną wpływać przychody z wystawionych faktur. 

 

Ad. 2.14. Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecz-

nych przedstawiła przewodnicząca Komisji. 

Burmistrz poinformował, że wystosował pismo do Pani dyrektor ZSO o doko-

nanie oceny pracy Pani Zemlik - nauczyciela matematyki, jest to próbą do szuka-

nia właściwych rozwiązań nad sposobem nauczania. 

 Radna Beata Pastryk poinformowała, że należy wygospodarować środki fi-

nansowe na uatrakcyjnienie zajęć pozalekcyjnych. 

 

 



 15
Ad. 3 Wolne wnioski i zapytania. 

 Radna Barbara Madej zwróciła się z wnioskiem o odprowadzenie wód desz-

czowych z jezdni przy sklepie oraz o zmobilizowanie Pani Patek zam. w Kretlewie do 

uprzątnięcia pogorzeliska. 

 Ireneusz Wilk sekretarz Gminy poinformował, że Gmina nie może wchodzić w 

stosunki własnościowe. 

 Radna Gabriela Iwaszko poinformowała, że należy zastanowić się nad pod-

prawieniem estetyki wsi. 

 Radny Mieczysław Perużyński przewodniczący Rady prosił o załatanie dziury 

w jezdni przy aptece. 

 

Ad. 4 Zakończenie obrad 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący obrad dokonał za-

mknięcia wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w 

Golczewie. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:           Przewodniczył: 

Inspektor      Przewodniczący Komisji  
  Finansów, Rozwoju Gospodarczego i  

Ochrony Środowiska 
 
Danuta Krupa      Grzegorz Dyksy 
 
 
 
 
 
 
 
 


